
10 otázek pro ... Lenku Vidovičovou
JUDr. Lenka Vidovičová, LL.M. je absolventkou brněnské právnické fakulty, na které získala titul
JUDr. (1989) i titul LLM in Corporate Law (ve spolupráci s Nottingham University, 2014). Od roku
1995 je advokátkou a její olomoucká advokátní kancelář se specializuje na občanské, obchodní a v
posledních letech insolvenční právo. Od roku 2009 je členkou představenstva České advokátní
komory. Je insolvenční správkyní, místopředsedkyní Sekce insolvenčního práva ČAK.

1. Co máte na své práci nejraději?
Myslím, že největším darem je to, že stále - i po poměrně dlouhé praxi - se každý den těším "do
práce". Zní to možná jako klišé, ale je to tak, a samotnou mne to překvapuje. Nejraději mám nutnost
neustálého zdokonalování sebe sama, nutnost překonávání překážek, nutnost hledání řešení
zapeklitých případů a v neposlední řadě i to, že žádný den není stejný. Naštěstí si mne stále nové a
zajímavé případy samy "hledají."  

2. Největší pracovní úspěch?
V poslední době mne napadá  zejména ukončení letitého konkursního případu, který se zdál být
nekonečný. Po mnoha letech se věřitelé dočkají nezanedbatelného výtěžku, to mne naplňuje
uspokojením.  

3. Kdo nebo co nejvíce ovlivnilo Váš profesní život?
Nejvíce mne ovlivnil vznik svobodné privátní advokacie v devadesátých letech, protože do té doby
jsem nemohla na advokacii ani pomyslet. Vždy jsem o poslání advokáta a výkonu advokacie snila, ale
ještě jako studentka v předrevolučních časech jsem si příliš velkou naději nedávala. Jakmile zákon o
advokacii vstoupil v platnost, neváhala jsem. Zpětně musím přiznat, že drzost, optimismus a
bezbřehá víra v to, že bez jakýchkoli zkušeností a vazeb uspěji, mne ještě dnes udivuje...

4. Je nějaký zákon, který byste nejraději zrušila?
Zrušila bych nekoncepční novely každého právního přepisu, které bez návaznosti, historických
souvislostí způsobí výkladové potíže, nebo se dokonce stanou příčinou vzniku soudních sporů, které
pak léta zaměstnávají účastníky. Příkladem mohou být nedomyšlené novely zákona o vodách platné
od roku 2002 a 2014, které vyvolaly mnoho soudních sporů mezi vlastníky pozemků a vlastníky
vodních děl umístěných na těchto pozemcích, konkrétně v korytech vodních toků. Je zřejmé, že
pravděpodobně dobrý úmysl zákonodárce (napravit vztahy z problematických let z období
socialistického hospodaření)  nebral na vědomí historické souvislosti a platnou úpravu vlastnických
vztahů, které pokojně existovaly více než sto let, a které stále platí, nebo by platit měly.       

5. Knížka, kterou jste četla naposled?
Přiznám se, že jsem ctitelkou pokračujících historických detektivek C.J. Sansoma z doby anglického
krále Jindřicha VIII., a hlavně jeho hrdiny, advokáta na jeho královském dvoře - Matthewa
Shardlakea. Takže poslední z vydaných románů "Země mrtvých nadějí" byl jedním z letošních
vánočních dárků.

6. Ideální dovolená?
Poznávací. Ráda cestuji kamkoli, pokud mám dost času na poznávání místní kultury, historie a
přírody. Odpočinek na pláži, který trvá více než dva dny, je pro mne za trest.

7. Který předmět byl na studiích Vašim nejoblíbenějším a proč? A který jste naopak neměla
ráda vůbec?



Na studiích jsem měla ráda trestní právo a byla jsem přesvědčena, že já v roli Hercula Poirota budu
nepřekonatelná. Naopak jsem považovala za podřadné hospodářské (dnes obchodní) právo a
dokonce jsem zkoušejícímu slibovala, že se tomuto oboru nikdy, ale opravdu nikdy věnovat nebudu,
jen ať mne nechá projít! V profesním životě je vše naopak - tresní právo jsem ve své praxi téměř
nepotkala, zatímco obchodní právo je jeho podstatnou součástí a dnes mi připadá zajímavé a
inspirující. Jsem tedy pravým příkladem rčení - "odříkaného chleba největší krajíc".   

8. Ideální způsob relaxace?
Nejvíce mi pomáhá jóga a dechová cvičení. Jako neklidná duše potřebuji trénovat soustředění a
věnovat se duševní očistě. Pokud mohu po vydařené hodině jógy ještě na saunový rituál, pak si těžko
umím představit příjemnější relaxaci. Pokud má být relaxace aktivnější, pak není nad lyžování na
vrcholcích hor.

9. Kde se vidíte za 10 let?
Doufám, že budu zdravá a že se budu moci ještě stále advokacii věnovat. Ale už nemusí to být na
plný plyn...

10. Čím byste byla, kdybyste nebyla právníkem?
Já osobně si vůbec nedovedu představit, že bych se věnovala jinému oboru. Je ale pravdou, že mé
nejbližší okolí mne vidělo v oborech naprosto odlišných - měla jsem být ideálně být klavíristkou nebo
lékařkou!    
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